

СОДЕРЖАНИЕ

Предисловие.....	7
<i>Т.В. Волокитима.</i> Сталин и смена стратегического курса Кремля в конце 40-х годов: от компромиссов к конфронтации.....	10
<i>Г.П. Мурашко, А.Ф. Носкова.</i> Советское руководство и политические процессы Т. Костова и Л. Райка (по материалам российских архивов).	23
<i>Н.Д. Смирнова.</i> Сталин и Балканы в 1948 г. Проблемы национальной безопасности СССР.....	36
<i>Ар.А. Улуян.</i> Греческое направление советской внешней политики в информационно-аналитических оценках американской дипломатии (первая половина 50-х годов).....	45
<i>Н.И. Егорова.</i> Европейская безопасность и "угроза" НАТО в оценках сталинского руководства.....	56
<i>А.М. Филитов.</i> Сталинская дипломатия и германский вопрос: последний год.....	79
<i>М.Л. Коробочкин.</i> Визит Э. Герхардсена в Москву. Из истории советско-норвежских отношений в первой половине 50-х годов.....	97
<i>В.О. Печатное.</i> "Стрельба холостыми": советская пропаганда на Запад в начале холодной войны (1945—1947).....	108
<i>Д.Г. Наджафов.</i> Антиамериканские пропагандистские пристрастия сталинского руководства.....	134
<i>Е.Ю. Зубкова.</i> Сталин и общественное мнение в СССР. 1945—1953	151
<i>И.В. Быстрова.</i> Военно-экономическая политика СССР: от "демилитаризации" к гонке вооружений.....	171
<i>В.В. Позняков.</i> Тайная война Иосифа Сталина: советские разведывательные службы в США накануне и в начале холодной войны. 1943-1953.....	188
<i>А.О. Чубарьян.</i> "Пересмотр холодной войны: Подходы, интерпретация, теория". Конференция Нобелевского Института.....	207
<i>И.В. Гайдук.</i> К вопросу о создании "новой истории" холодной войны.	213
Круглый стол «О "новой истории" холодной войн» (материалы дискуссии).....	222
АВ\$1rac15.....	246

CONTENTS

Foreword.....	7
<i>T.V. Volokitina</i> . Stalin and the Change of the Kremlin's Strategic Line in the Late 1940s: From Compromise to Confrontation.....	10
<i>G.P. Murashko, A.F. Noskova</i> . The Soviet Leadership and the Political Trials of T. Kostov and L. Rajk (New Evidence from Russian Archives).....	23
<i>N.D. Smirnova</i> . Stalin and the Balkans in 1948. The Problems of Soviet National Security.....	36
<i>Ar.A. Ulunian</i> . The "Greek Direction" of Soviet Foreign Policy in Information and Analytical Assessments of American Diplomacy.....	45
<i>N.I. Yegorova</i> . European Security and NATO's Threat in the Soviet Leaders' Perceptions.....	56
<i>A.M. Filitov</i> . Stalin's Diplomacy and the German Question: The Last Year.	79
<i>M.L. Korohochkin</i> . Einar Gerhardsen's Visit to Moscow. From the History of Soviet-Norwegian Relations in the First Half of the 1950s.....	97
<i>V.O. Pechatnov</i> . "Blank Shooting": Soviet Propaganda for the West at the Beginning of the Cold War.....	108
<i>D.G. Nadzhafov</i> . The Stalin Leadership's Preferences in the Area of Anti-American Propaganda.....	134
<i>E.Yu. Zubkova</i> . Stalin and the Public Opinion in the USSR, 1945-1953.....	151
<i>I.V. Bystrova</i> . The Military Economic Policy of the USSR: From "Demilitarization" to Arms Race.....	171
<i>V.V. Pozniakov</i> . Josef Stalin's Secret War: Soviet Intelligence Services in the United States before and during the Early Cold War, 1943-1953.....	188
<i>A.O. Chubarian</i> . "Reviewing the Cold War: Approaches, Interpretations. Theory". The Nobel Institute's Conference.....	207
<i>I.V. Gaiduk</i> . Toward the "New History" of the Cold War.....	213
Roundtable «About the "New History" of the Cold War» (Materials of the Discussion).....	222
Abstracts.....	246